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A S O C I J A C I J A  K O S O V S K I H  O P Š T I N A

Sastanak Saveta 
gradonačelnika opština
U organizaciji Asocijacije Kosovskih Opština (AKO),Savet gradonačelni‐
ka održao je redovni sastanak, kome su osim gradonačelnika opština
prisustvovali i ministar Ministarstva za finansije g.Avdullah Hoti, min‐
istar Ministarstva dijapsore g.Valon Murati kao i podpredsednici opšti‐
na Republike Kosova.

Godišnja Generalna
skupština  AKO‐a
Delegati Skupštine AKO‐a usvojili su godišnje
izveštaje, nakon toga su usvojili tri odluke o
izmeni i dopuni Statuta AKO‐a i diskutovali su
o formama i načinima  lobiranja u interesu
opština Kosova.

AKO i  GIZ proglasili
su najbolje opšti‐
nske prakse u
oblasti javnih usluga 
AKO i GIZ organizovali su nagradnu
ceremoniju u vezi projekta ‘Skema
Beachon’. Na ovom sastanku
učestvovali su gradonačelnici opšti‐
na, direktori javnih usluga, pred‐
stavnici USAID/AKTI i GIZ‐a itd.

Rukovodstvo AKO‐a 

i ministar MJU‐a

diskutovali su u vezi

Nacrta‐zakona o 

platama 
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Delegati Skupštine AKO‐a usvojili
su godišnje izveštaje, nakon toga
su usvojili tri odluke o izmeni i
dopuni Statuta AKO‐a i diskutovali
su o formama i načinima  lobiran‐
ja u interesu opština Kosova.

Asocijacija Kosovskih Opština
održala je Godišnju generalnu
skupštinu kojoj su prisustvovali
delegati iz opština Republike
Kosova i gradonačelnici opština.  
Predsednik AKO‐a g.Naim Ismajli
otvorio je rad Skupštine i predložio
dnevni red (podnošenje izveštaja
sa protekle sednice Radne skupš‐
tine AKO‐a, podnošenje Nacrta‐
izveštaja o radu i Finanasijskog
izveštaja AKO‐a za 2014 godinu,
predlog za izmenu i dopunu Statuta
AKO‐a, pitanja lobiranja u interesu
opština Republike Kosova i pod
razno/ diskutuje se u vezi plate
(nadoknade ) predsedavajućih i
članova skupština opština ).
Predsednik AKO‐a g.Naim Ismajli
podneo je jedan rezime godišnjih
izveštaja pre podnošenja na razma‐
tranje. On je istakao da: “Kao što
znate Asocijacija Kosovskih Opština
svake godine održava Generalnu
godišnju skupštinu. Na ovom sas‐
tanku osim razmatranja godišnjih
izveštaja iz prošle godine, imaćemo
i predloge o izmeni i dopuni Statuta
AKO‐a, kao i pitanja lobiranja u
interesu opština Republike Kosova.
Asocijacija Kosovskih Opština u
periodu između dve skupšine,
prateći objektive i svoje ciljeve,
snažno je radila na lobiranju i zastu‐
panju  interesa opština Republike
Kosova. U tom pravcu, radilo se na
izmeni i donošenju zakonskih
akata, čija se implementacija
odnosi na delokrug opština.  
Angažovanje struktura AKO‐a u
2014godini, kao što je Odbor, Savet
gradonačelnika, kolegjiuma AKO‐a i
izvršnog dela bili su orijentisani u
ispunjenju objektiva AKO‐a,
strateških ciljeva i godišnjih radnih
planova.
2014.godina bila je jedan poseban
period za aktivnosti AKO‐a. Krajem
2013. godine održani su lokalni
izbori gde smo imali 22. nova
gradonačelnika od 36. gradonačel‐
nika opština, takođe i većina

opštinskih direktora su novi na
pozicijama.
AKO je uključena u zakonodavnu
agendu Vlade i Skupštine Kosova,
kao deo radnih grupa za razmatran‐
je nacrta‐zakona i ostalih zakonskih
akata u izvršnoj vlasti i učestvovala
je u skupštinskim telima na sas‐
tancima i na 7. javnih debata za
podršku stavova i interesa opština
Republike Kosova. 
AKO je adresirala oko 30. zahteva
na centralno nivo i rezultat uspeha
inkorporiranja zahteva i preporuka
u interesu opština ide do 60%.  
Tokom ove godine, AKO je usred‐
sređena na prioritetnija pitanja za
opštine kao što su: Zakon o
Finansijama lokalne samouprave,
Zakon o platama javnih
funkcionera, Zakon o civilnoj službi,
Zakon o upravljanju šumama,
Zakon o javnoj nabavci, Opštinskoj
imovini i zastupanje opština u
Odborima regionalnih javnih pre‐
duzeća. 
Od glavnih aktivnosti tokom
2014.godine valja naglasiti: ‐
Kampanje obučavanja za nove
članove skupština opština, ‐
Konstituisanje organa AKO‐a
(Generalna skupština, Savet, Odbor
i kolegijumi), ‐ Povećanje plata za
25% za političko osoblje u opština‐
ma i kompletiranje kabineta kance‐
larije predsednika, ‐ Sastanak part‐
nera “Prijatelji AKO‐a”, ‐ Izmena
budžetskog cirkularnog pisma
2015/1, u kome su opštinski sop‐
stveni prihodi zabranjeni da se
upotrebe za kapitalne investicije, ‐
Pitanje zdravstvenog osiguranja,
gde opštinama nije oduzeto 8.5.
miliona evra, ‐ Povećanje opštin‐

skih kapaciteta u sprovođenju
novog zakonodavstva.
Asocijacija Kosovskih Opština ima
parnterstvo sa različitim organizaci‐
jama sa kojima koordinira aktivnos‐
ti, pošto sa njima povezuje zajed‐
ničke poslove. Saradnja sa partner‐
ima, AKO‐u je pomogla u realizaciji
mnogih projekata koje su dobile
opštine, bilo da su to  fondovi,
finansijska podrška  projektima,
pružanje usluga, obuke na radioni‐
cama, razmena iskustava itd.
Takođe, ovo partnerstvo je uticalo i
na povećanje učinka opština,
povećanje  kapaciteta, olakšice u
davanju različitih usluga, popunja‐
vanje nedostataka u potrebnim
dokumentima, saradnji između
opština i saradnji između opština i
različitih organizacija itd. Kao glavni
partner  za razvoj i  unapređenje
AKO‐a, SDC‐ ima dominantnu ulogu
u  aktivnostima i budžetu AKO‐a.
Program finansiran od SDC‐a daje
više prostora za delovanje, pokri‐
vanje aktivnosti AKO‐a u zavisnosti
od vremena i potreba za lobiranje
za razliku od projekata ostalih orga‐
nizacija. Program za podršku finan‐
sija od SDC‐a je sveobuhvatan u
aktivnostima AKO‐a i  integrisan sa
osnovnim budžetom. 
Na kraju, ja mogu oceniti da smo u
celini realizovali određene objek‐
tive kao ciljeve za postizanje, ali
uvek sa pretenzijama da treba i da
možemo i više ubuduće u zaštiti
interesa opština Kosova”.
Nakon diskusija, većinom glasova
delegata, usvojen je Izveštaj o radu
2014 i Finansijski izveštaj 2014.

Godišnja Generalna skupština  AKO‐a
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R e z i m e
• Predstavnik AKO-a učestvovao je na jednom dvodnevnom seminaru  organizovanom od Ministarstva

administracije lokalne samouprave uz finansijsku podršku OES-a, na kome su razmotrena dva podza-

konska akta: - “nacrt-pravilnik o nadzoru zakonitosti opštinskih akata ” i  “nacrt -  administrativnog

uputstva o jedinici za  administriranje dokumenata u opštini”.

• Predstavnik AKO-a učestvuje u radnoj grupi za izradu “Projekta-Strategije za lokalne finansije  Kosova. 

Govoreći oko tačke dnevnog reda,
o Predlogu za izmenu i dopunu
Statuta AKO‐a, predsednik  Ismajli
pojasnio je delegatima da ovaj
predlog za izmenu i dopunu
Statuta AKO‐a dolazi kao zahtev iz
Ministarstva javne uprave,
konkretnije iz Divizije za NVO za
usaglašenost Statuta sa zakonom
za pridruživanje i za NVO. 
Izvršni direktor AKO‐a g.Sazan
Ibrahimi pojasnio je detaljnije
izmene koje se trebaju uraditi u
Statutu AKO‐a donošenjem neko‐
liko odluka od strane Skupštine
AKO‐a.
Pošto su delegati imali mesec
dana vremena da razmotre pred‐
viđeni materijal i za izmenu i dop‐
unu Statuta AKO‐a, delegati su
glasali da se ove izmene urade
donošenjem tri odluke od strane
Skupštine.  
Tako je Skupština većinom glaso‐
va usvojila Odluku – za usvajanje
izmene i dopune  Statuta
Asocijacije Kosovskih Opština
(AKO). Skupština je većinom
glasaova usvojila Odluku za zastu‐
panje opština u Skupštinu
Asocijacije Kosovskih Opština
(AKO) i Skupština je većinom
glasova usvojila  Odluku o usva‐
janju formule Odbora Asocijacije

Kosovskih Opština (AKO).
U petoj tački dnevnog reda‐ pitan‐
ja lobiranja u interesu opština
Republike Kosova, delegati
Skupštine Asocijacije Kosovskih
Opština, raspravljali su i u vezi
pitanja lobiranja u interesu opšti‐
na Republike Kosova, sa idejom
da se pronađu načini i što bolji
put da u saradnji sa centralnim
institucijama ima više nadležnosti
za lokalne organe za što efikasnije
usluge za građane opština.
Takođe, istaknuto je da se radi na
izmeni procedura u pravnim akti‐
ma koji regulišu oblast prava na
opštinskoj imovini, javno–privat‐
nom partnerstvu itd. Takođe, raz‐
govarano je i o tačnom i blagovre‐
menom adresiranju opštinskiih
zahteva koji više utiču na komu‐

nalne usluge i efikasnije za
građane naših opština.
U šestoj tački (debata o
plati/nadoknadi predsedavajućih i
članova Skupština opština,
raspravljano je o mogućnosti da
se Novim zakonom o platama
obezbedi jedna dostojanstvena
plata za predsedavajuće
Skupština opština. U ime
Kolegijuma predsedavajućih
skupština opština gđa.Valentina
Bunjaku podnela je svoje zahteve
da plate predsedavajućih skupšti‐
na opština  budu 70 %  plate
predsednika opštine kao i
povećanje za članove skupština
opština. Predsednik AKO‐a
g.Naim Ismajli istakao je da je
Odbor AKO‐a izneo svoje pred‐
loge u Nacrtu‐zakona o platama u
kome je preporučio da predse‐
davajući imaju platu u visini od
60% plate predsednika opštine.
Međutim, ovo pitanje se može
razmotriti još jednom na nared‐
nim  diskusijama o ovom nacrtu‐
zakona.
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Asocijacija Kosovskih Opština uz podršku GIZ‐a,
organizovala je nagradnu ceremoniju u vezi pro‐
jekta ‘Skema Beachon’ – najbolje opštinske prakse
u oblasti javnih usluga. Ovom sastanku su pris‐
ustvovali gradonačelnici opština, direktori javnih
usluga, predstavnici USAID/AKTI i GIZ‐a itd.

U vezi sa procesom implementacije projekta govorio
je g.Sazan Ibrahimi – izvršni direktor AKO‐a koji je
istakao da je u januaru ove godine potpisan
Sporazum o projektu, i odmah je započela imple‐
mentacija projekta na prvom sastanku Kolegijuma
za javne usluge o informisanju i formi apliciranja.
Nakon toga, pripremljena je Aplikacija za apliciranje
opština, izrađeni su Kriterijumi za apliciranje i ocen‐
jivanje i pripremljen je Priručnik za apliciranje opšti‐
na. Nakon toga je apliciralo 19. opština sa 22.
aplikacije, gde je Komisija stručnjaka u sastavu
(Zeqir Veselaj, Agim Salihu i Avni Ramadani) raz‐
motrila aplikacije i uradila njihovo ocenjivanje.
Komisija stručnjaka sa predstavnicima GIZ‐a i AKO‐a
izašli su na teren, posetili ocenjene opštine i radove,
čije su prakse podnete za apliciranje.
Tokom jula meseca, sastaće se tri izabrane opštine
sa predstavnicima GIZ‐a u vezi forme nica), a u sep‐
trembru će se uraditi dodela triju dobrih praksi u
opštine Kosova. On je dodao da projekat identi‐
fikacije dobrih opštinskih praksi “Skema BEACON”
ima za cilj da bude tradicionalan, dok je ove godine
usredsređinost bila u oblasti javnih usluga sa ten‐
dencijom da svake godine obuhvati po jednu novu
oblast iz nadležnosti opštinskih organa.

Predsednik AKO‐a g.Naim Ismajli zahvalio je
Nemačkoj organizaciji na međunarodnoj organizaci‐
ji GIZ, kao podrška ovom projektu. On je dodao da
se “ovaj projekat predstavlja sa jednim veoma
kreativnim konceptom i sa veoma dimenzionalnim i
dugoročnim efektima. Osobenost projekta naročito
kod efekata koje ima projekat kao takav koji se man‐
ifestuju u identifikaciji i promovisanju inovacija na
lokalnom nivou, element stimulisanja i motivisanja
o identifikaconim uspesima, razmeni iskustava i

dobrih praksi u svim opštinama kao i povećanju
učinka uvođenjem elementa konkurentnih ideja i
uspeha.
Projekat je imao jednu istoriju uspeha, naročito u
Engleskoj u kojoj ima poreklo, ali i u mnogim drugim
mestima u Evropi i šire. U tom kontekstu, mi kao
Asocijacija Kosovskih Opština nadamo se da će ovaj
projekat takođe imati jednu uspešnu istoriju i u
našoj zemlji. Dakle, Projekat “Skema Beacon” ima za
cilj identifikaciju i sadašnje korišćenje praksi i
najboljih učinaka opština Kosova, dodeljujući ih i
ostalim opštinama. Osim toga, projekat ima za cilj
da podstakne novine i da poveća aktuelne učinke
lokalnog nivoa.

U narednim mesecima, uradiće se raspodela
najboljih praksi identifikovanih u okviru ovog pro‐
jekta. Ovo ne trebamo shvatiti kao jednu klasičnu
trku, već kao jedan proces koji ima jedan veoma širi
smisao i koji ima za cilj da bude jedna velika ispomoć
za sve opštine Republike Kosova, tako da učeći
jedan od drugog u određenim oblastima, pružimo
što efikasnije usluge i sa što većim učinkom za naše
građane. Pošto je ovo prvi put da se primenjuje
Skema BEACON sa opštinama Kosova, identifikovani
su i neki nedostaci od opština u procesu apliciranja i
podnošenja njihovih praksi u aplikaciji. Međutim,
neka ova godina posluži za poboljšanje našeg učinka
u narednim godinama i u procesu apliciranja.
Asocijacija Kosovskih Opština pružiće stalnu im pro‐
cesima.

AKO i GIZ  identifikuju najbolje opštinske 
prakse u oblasti javnih usluga
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U svom izlaganju, g.Kai Hofmann – rukovodilac
Program GIZ‐a “Održive komunalne usluge” istakao
je da će izlaganje započeti sa jednom kratkom
pričom. “Kada sam prvi put došao na Kosovo, pre
godinu dana, video sam vaše mesto veoma lepo,
jedno mlado stanovništvo sa puno ambicija i novih
objektiva, čuo sam kako od domaćih predstavnika
tako i od međunarodnih, za zakone Kosova, kako su
oni savršeno napisani ali da ima problema u njihovoj
implementaciji i da se ništa ne dešava na terenu. i
postavio sam pitanje, kako to da se ništa ne dešava
na terenu, gde je značajna promena, ne ništa se ne
dešava.
Nakon sastanaka sa gradonačelniciam opština, shva‐
tio sam da imaju jedno veliko opterećenje, takođe i
opštinske uprave, imaju jedno opterećenje. Mi smo
novi gradonačelnici, koji imaju mnogo ideja i ambici‐
ja i koji žele da postignu mnoge stvari. Međutim, oni
su ometeni. Ometeni su zbog unutrašnjeg razdora,
ometeni su od politike, ometeni su zbog nedostatka
budžeta, dakle ometeni su sa mnogih aspekata.
Radeći 15. godina sa opštinama širom sveta, ovi
problemi su skoro svuda isti. Opštine su agenti Vlade
za implementiranje, one su glavni akteri za imple‐
mentaciju i izvođači radova, za davanje usluga, da na
aktivan način izvrše značajne promene u opštinama.
Ja vidim urbano upravljanje i rad lokalne uprave kao
jedan od glavnih zadataka jedne zemlje, jer Vi ste ti
koji implementirate promene. Vi možete imati
najbolje zakone, najbolje pisane politike, međutim
ako nemate aktivne ljude na terenu, koji implementi‐
raju promene, uključujući privatan sektor, civilno
društvo, ako ne udružite ove ljude, ne možete postići
ništa. Dakle, veoma sam srećan što je Asocijacija
Kosovskih Opština naš snažan partner u razvoju ovih
šema.
Kao što su istakli prethodni govornici, ništa nije
izmišljeno od GIZ‐a ili od AKO‐a, već je to međunar‐
odno poznata forma raspodele znanja, dakle to je
šema zajedničkih znanja. Dakle, celokupna šema se
odnosi na uzajamno učenje, učenje jedan od drugog,
jer novine koje Vi donosite na terenu, male stvari
koje Vi menjate, čine da se stvari dešavaju i da ove
novine treba podeliti širom zemlje. Dakle, koje su to
najbolje prakse koje trebaju međusobno razmeniti
opštine? Imali smo nezavisnu komisiju stručnjaka koji
su uradili nezavisne evaluacije, preuzeli su različite
aplikacije i analizirali smo ih. Obavili smo posete na
terenu da se uvidi aktuelno stanje, da vidimo da ono
što je napisano, da li se podudara sa onim što je
implementirano. Dakle, više je postignuto od onog
što je napisano u izveštajima, ovo je pozitivna stvar.
Dakle, uz puno poverenje, možemo reći da svako od
vas koji je aplicirao za naše šeme, da je podneo
veoma dobre aplikacije. Kao i svaki performans koji
treba da ima dobitnik, i mi ovde imamo dobitnike
koji nas inspirišu i treba da učimo od njih za jednu
svetliju budućnost Kosova”.
U svojim izlaganjima, gradonačelnici, opština, sa
najboljim opštinskim praksama za ovu godinu, g.Lutfi
Haziri, gđa.Mimoza Kusari‐ Lila i g.Muharrem Sfarça,
nakon što su zahvalili GIZ‐u i AKO‐u, na ovom projek‐
tu, obavezali su se da će nastaviti da rade za dobro‐

bit za što bolje usluge građanima i da raspodela
dobrih praksi predstavlja jedan dobra način za jednu
veću saradnju između opština i na horizontalnom
planu.

Objavljivanje rezultata o najboljim opštinskim prak‐
sama i dodelu nagrada, vrši predsednik AKO‐a i g.Kai
Hofmann – rukovodilac Programa GIZ‐a “Održive
komunalne usluge”.Rečeno je da je Komisija stručnja‐
ka GIZ‐a, ocenila tri najbolje prakse u oblasti javnih
usluga:

Održavanje zelenih površina 
Opština Gnjilane 
Kojim je uradila regenirisanje 16.500 m/2 novih
zelenih površina, stvoreno je 48.500 m² novih zelenih
površina, uključujući i sadnju dekorativnog drveća,
odvojeno je zasađeno je 2.200 dekorativnog drveća
različitih vrsta. Ovi zeleni prostori koriste se od 85.000
stanovnika opštine Gnjilane. Do sada, opština
Gnjilane je investirala preko 3. miliona evra na održa‐
vanju zelenih površina.

Opštinska operativna grupa za sredinu 
Opština Đakovica 
Direktno predvođena od same gradonačelnice opš‐
tine Đakovica (nova praksa na Kosovu), započela je 1
jula 2014 akciju koja se i dalje nastavlja (do sada je
uklonjeno 12 “crnih tačaka” odpada i sa troškovima
koji ne prelaze iznos od 10.000 evra. Kampanjom
“Opštinska operativna grupa za sredinu” postignuto je
da jedan deo građana budu ‘inspektori protiv odla‐
ganja odpada’, koji preko fotografija i ostalih dokaza
obaveštavaju opštinu.

Javna rasveta
Opština Uroševac 
Javna rasveta gradskih puteva i sela prema modernim
standardima, proširenjem mreže javne rasvete na
celoj opštini i rentablinost troškova javne rasvete u
opštini kao i sprovođenje mera o energetskoj efikas‐
nosti za javnu rasvetu. Celokupna investiciona vred‐
nost u javnoj rasveti na teritoriji Uroševca dostiže
preko 450.000 evra kojima je pokriveno 36% puteva i
stambenih prostora opštine ili oko 160 km dužine.
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Asocijacija Kosovskih Opština (AKO) smatra da će
bez izmene Zakona o davanju na korišćenje i raz‐
menu opštinske nepokretne imovine kao i Zakona o
Javno‐ Privatnom partnerstvu, situacija oko
Lokalnog ekonomskog razvoja (LER) biti i dalje nepo‐
voljna za opštine Kosova kao i za potencijalne inos‐
trane i domaće investitore, dakle imaćemo situaci‐
ju status qou.
Predstavnik Asocijacije Kosovskih Opština g.Sazan
Ibrahimi – izvršni direktor AKO‐a, učestvovao je na
sastanku Nacionalnog saveta za Ekonomski razvoj,
kome su prisustvovali Premijer Kosova g.Isa
Mustafa, ministarka Trgovine i Industrije
gđa.Hykmete Bajrami, ministar Finansija g.Avdullah
Hoti, ministar Poljoprivrede g.Memli Krasniqi, min‐
istar Pravde g.Hajredin Kuçi, ministar Infrastrukture
g.Lutfi Zharku i predstavnici zajednice poslovanja.
Na ovom sastanku g.Sazan Ibrahimi izvršni direktor
AKO‐a istakao je da Asocijacija Kosovskih Opština u
Republici Kosova, smatra da će bez izmene Zakona o
davanju na korišćenje i razmenu opštinske imovine
kao i Zakona o javno‐ privatnom partnerstvu,
situacija oko Lokalnog ekonomskog razvoja (LER) biti

i dalje nepovoljna za opštine Kosova kao i za poten‐
cijalne inostrane i domaće investitore, dakle imaće‐
moqou.
Cilj AKO‐a, što je istovremeno i cilj opština Kosova,
jeste da se izmenom i dopunom ova dva zakona,
izgradi jedan efikasniji sistem u procedurama, uklan‐
jajući procedure uslovljavanja i birokratske proce‐
dure kako za opštinske organe tako i za investitore.
Načelni cilj ovih predloga amandmana jeste
uspostavljanje jednog transparentnog i jasnog sis‐
tema u procesima povećanja stepena investicija u
zemlji.
Predložene izmene i dopune su posledica više‐
godišnjeg iskustva opštinskih službenika
tokom implementacije aktuelnih zakona po opšti‐
nama, gde su rezultati na Kosovu veoma mali sa jed‐
nim malim brojem investitora i investicija. U formi u
kojoj su ovi zakoni, danas se može zaključiti da je cilj
ova dva zakona daleko od dostignuća za koja su
izrađeni i usvojeni, dakle načelno je da se uzmu u
obzir komentari i predlozi izmena od samih korisni‐
ka ovih zakona, dakle opština Kosova i AKO‐a kao
njihova zastupnica.

Ministarka Trgovine i industrije
gđa. Hykmete Bajrami, dočekala je
na sastanak predsednika
Asocijacije Kosovskih Opština,
Naim Ismajli i izvršnog direktora
ove Asocijacije Sazan Ibrahimi.
Ministarka Bajrami govorila je o iza‐
zovima i smetnjama u sprovođenju
Zakona o Inspektoratu i nadzoru
tržišta za organizovanje i
funkcionisanje  inspekcija na
Kosovu.
Ona je izrazila ubeđenje da tržišne
nadzorne aktivnosti na direktan
način utiču na povećanje poverenja
građana u institucije. Takođe,
inspekcije sprečavaju neformalnu
ekonomiju koje utiču na privredni
razvoj zemlje i  stvaranje jednog što

boljeg životnog i  investicionog
ambijenta.
Gosti iz Asocijacije Kosovskih
Opština istakli su da su se central‐
izacijom odgovornosti na centralni
nivo, pojavile poteškoće u tržišnom
nadzoru i u sprovođenju novog
zakonodavstva o inspektoratu i
nadzoru tržišta kao i u
funkcionisanju tržišne inspekcije.
Dakle, oni su dali svoje preporuke
koje će pomoći u pronalaženju
mogućnosti za prevazilaženje
situacija koje utiču na sprovođenje
zakona i podzakonskih akata i
funkcionisanje mehanizama za
nadzor tržišta.

AKO  ocenjuje da se podsticanje dva glavna
zakona o lokalnom ekonomskom razvoju

Ministarka Trgovine i industrije dočekala 
je na sastanak predsednika AKO
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Predlaže se da se u donošenju amandmana
na Zakon o JPP‐u, za projekte do dva 
milliona evra u opštinama – ukloni 
kriterijum ‘formular o kvalifikaciji’

Nakon inicijative i kontinuiranog zahteva Asocijacije Kosovskih Opština
(AKO), započele su procedure za donošenje amandmana na Zakon o
javno‐ privatnom partnerstvu (JPP). O ovom pitanju je raspravljano
prethodnih dana na sastanku Saveta gradonačelnika, gde je odlučeno
da se započne jedan sastanak sa direktorima za Lokalni ekonomski
razvoj, kako bi se diskutovalo o modalitetima za donošenje amand‐
mana na Zakon, i kako bi novi zakon bio sprovodljiv u praksi i u funkci‐
ji ekonomskog razvoja opština.
U tom pravcu, Kolegijum za lokalni ekonomski razvoj i Jedinica za
javno‐privatno partnerstvo u okviru Ministarstva finansija, održali su
prvi sastanak. Nakon debata, tu je potencirano da su i prethodne pre‐
poruke AKO‐a inkorporirane u prvom predlogu. Valja naglasiti da je
novina u prvim predlozima ta da se u projektima u vrednosti do dva (2)
miliona evra ne primeni jedan od kriterijuma o kvalifikaciji – ‘formu‐
lar o kvalifikaciji’. Ubuduće, očekuju se i ostali sastanci opštinskih
struktura sa predstavnicima centralnih institucija, kako bi donošenje
amandmana na Zakon o javno‐privatnom partnestvu bio što sadržajni‐
ji u funkciji lokalnog ekonomskog razvoja u opštinama Kosova.

Ministar Ministarstva javne uprave
g.Mahir Jagxhillar danas je dočekao
na jedan sastanak Odbor
Asocijacije Kosovskih Opština, na
kome su raspravljali o Nacrtu‐
zakona o platama, koji je u diskusiji
sa interesnim grupama.
Podpredsednik AKO‐a g.Agim Veliu
pozdravio je diskusije u vezi ovog
nacrta‐zakona, naročito inkorpori‐
ranje tačke zahtevane od
Asocijacije Kosovskih Opština da
gradonačelnici opština, nakon iste‐
ka mandata, ako ne zasnuju radni
odnos, primaju platu iz budžeta u
iznosu od 70% plate gradonačelni‐
ka u vremenskom trajanju od god‐
inu dana.
Predstavnici AKO‐a zahtevali su da
ovaj zakon bude održiv,
koherentan i da od lokalne uprave
pruži dostojanstvene plate za
opštinske rukovodioce. Tom pri‐
likom ministru Jagxhillaru, su pre‐

dati i predlozi Asocijacije Kosovskih
Opština o platama na lokalnom
nivou na Kosovu.
U načelu, rukovodstvo AKO‐a
saglasilo se sa suštinom ovog
Nacrta‐zakona koji će pružiti jedan
verodostojan sistem plata u odno‐
su na angažovanja i zastupanja na

svim nivoima upravljanja na
Kosovu.
Ministar MJU‐a, g.Mahir Jagxhillar
pozdravio je debatu i diskusije sa
predstavnicima opština Kosova, i
strane su se saglasile da će se takve
debate nastaviti do finalizacije
Nacrta‐zakona o platama.

Grant za obrazovanje za
opštine Kosova za 2016.
godinu povećan je za 10.
miliona evra
Održan je sastanak Komisije za
grantove o procesu planiranja
opštinskog budžeta za 2016.god‐
inu, kome su prisustvovali i
predsed nik Asocijacije Kosovskih
Opština g.Naim Ismajli, gradon‐
ačelnik opštine g.Agim Bahtiri i
gradonačelnik opštine Kamenica
g.Begzad Sinani. Na ovom sas‐
tanku, Komisija za grantove jedno‐
glasno je usvojila opšti grant,
specifične grantove za preduni‐
verzitetsko obrazovanje i primarno
zdravstvo, grantove za dodatne
nadležnosti, sopstvene prihode
opština i transfere za delegirane
nadležnosti. Valja navesti da je
Grant za obrazovanje za opštine
Kosova za 2016.godinu uvećan za
10. miliona evra i biće jedna dobra
pomoć za opštine Kosova.

Rukovodstvo AKO‐a i ministar MJU‐a diskutovali
su u vezi Nacrta‐zakona o platama
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Sastanak je otvorio predsednik
Asocijacije g.Naim Ismajli koji je
obavestio prisutne da je ovaj sas‐
tanak Saveta gradonačelnika saz‐
van radi diskusije o – Dočeku dijas‐
pore od strane opština tokom let‐
nje sezone, – Srednjoročnom
okviru troškova (SOT) 2016‐2018,
– Obaveštenju o platama,
Informaciji u vezi plana o sopstven‐
im prihodima za narednu godinu,
kako bi se podneli problemi  opšti‐
na u odnosu na centralnu vladu.
U svom izlaganju, ministar
Ministarstva dijaspore g.Valon
Murati najpre je zahvalio gradon‐
ačelnicima opština na sastancima
koje je obavio po opštinama u vezi
sa mobilizacijom svih državnih
institucija za doček sunarodnika
tokom letnje sezone. On je tom pri‐
likom istakao da trebamo povećati
naše kapacitete u zavisnosti
od specifičnosti opština. Ova koor‐
dinacija aktivnosti u okviru
‘Meseca Dijaspore’ dodao je min‐
istar Murati, sprovodi se kako bi se
stvorio jedan humani i administra‐
tivni ambijent za što bolji doček
naših sunarodnika. U tom kontek‐
stu, pripremljena je jedna brošura
o svim državnim aktivnostima koje
će se organizovati tokom ovog
meseca i koja se nalazi na aerodro‐
mu Slatina, graničnim prelazima i u
svim opštinama Kosova. Takođe, na

raspolaganju će biti i ‘Informator’
sa svim podacima o svakoj instituci‐
ji o tome kakva dokumenta prima i
pruža za naše sunarodnike, kako bi
se uklonili mogući nesporazumi.
Ministar je zahtevao od gradon‐
ačelnika opština da politički i
tehnički podrže i proces popisa
dijaspore i da se oni pozovu na sas‐
tanke koji su ekonomskog i kul‐
turnog karaktera i koji će se organi‐
zovati od opština.
Tom prilikom, u okviru jednog što
efikasnijeg i praktičnijeg koordini‐
ranja, opštine Kosova su ponaosob
potpisale Sporazum o saradnji sa
Ministarstvom dijaspore za doček
sunarodnika.
Gradonačelnici opština su tom pri‐
likom zahtevali od centralnih insti‐
tucija da opštine blagovremeno
snabdeju sa uverenjima i ostalim
administrativnim dokumentima
kako bi ih sunarodnici imali u
momentu kada ih zatraže. Takođe,
gradonačelnici opština su zahtevali
da se omogući opštinama da se
tokom letnje sezone, radnici
matične službe isplate za prekovre‐
meni rad jer će zbog sunarodnika
raditi sa produženim radnim vre‐
menom.
Tokom sastanka, gradonačelnici
opština razgovarali su sa ministrom
Ministarstva finansija g. Avdullah
Hoti o različitim budžetskim i finan‐

sijskim pitanjima koja se tiču
lokalne uprave. Ministar Hoti ela‐
borirao je gradonačelnicima opšti‐
na Srednjoročnji okvir troškova
(SOT) 2016‐2018, i koji je naglasio
da smo uspostavili trendove
troškova i ekonomske kapacitete
koje ima svaka opština. On je
dodao da dok je specifični grant za
zdravstvo ostao isti kao protekle
godine, povećanja ima u iznosu od
10. miliona za opštine u speci‐
fičnom grantu za obrazovanje,
dodajući ovde i 3. procenta za
svaku opštinu za trudničko bolo‐
vanje, 0.5 procenata za radno
iskustvo i 3.5 procenta za
zdravstveno osiguranje.
Takođe, ministar Hoti izneo je
i plan o sopstvenim prihodima za
narednu godinu za opštine Kosova.
Gradonačelnici opština imali su
primedbe u raspodelama koje je
isplanirao SOT 2016‐2018, naroči‐
to u oblasti obrazovanja gde je od
većine opština naglašeno da će se
ugroziti normalno funkcionisanje
ovog sistema. Otvaranje novih
škola bez mogućnosti zapošljavanja
novog administrativnog i tehničkog
osoblja, mali broj prosvetnih radni‐
ka, probleme sa obrazovanjem
manjinskih zajednica itd., bile su
samo neke primedbe opština u tom
pravcu.
Takođe, ministar Hoti izneo je
nekoliko elemenata o Nacrtu ‐
zakona za plate nadovezujući se na
katalog o radnim mestima. Sa
druge strane, g.Sazan Ibrahimi –
izvršni direktor AKO‐a izneo je
predloge Asocijacije Kosovskih
Opština o koeficijentima koje tre‐
baju imati javni funkcioneri po
opštinama. Tom prilikom istaknuto
je da će se na kraju ovim zakonom
rešiti zahtev AKO‐a gde gradonačel‐
nici nakon mandata, ako ne zasnuju
radni odnos, primati platu u iznosu
od 70% za jednogodišnji period i
konačno će se rešiti isplate opštin‐
skih odbornika. Lorik Fezjullahu iz
Ministarstva finansija, elaborirao je
donošenje amandmana na Zakon o
javno‐privatnom partnerstvu što je
bio i zahtev opština za poboljšanji‐
ma. Takođe, istakao je da će se
organizovati jedna radionica sa
odgovornim licima u opštinama o
javno‐privatnom partnerstvu kako
bi novi zakon bio sprovodljiv u
praksi i u funkciji privrednog razvo‐
ja opština. 

Sastanak Saveta 
gradonačelnika opština
U organizaciji Asocijacije Kosovskih Opština (AKO),Savet gradonačelnika
održao je redovni sastanak, kome su osim gradonačelnika opština pris‐
ustvovali i ministar Ministarstva za finansije g.Avdullah Hoti, ministar
Ministarstva dijapsore g.Valon Murati kao i podpredsednici
opština Republike Kosova.
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Zajedničke preporuke sa radion‐
ice su:
• Na zahtev Asocijacije Kosovskih
Opština (AKO), Parlamentarna
komisija za javnu administraciju,
Lokalnu upravu i medije, obaveza‐
la se da će pokrenuti procedure za
izmenu Zakona o davanju na
korišćenje i razmenu opštinske
nepokretne imovine.
• U cilju olakšavanja lokalnog
ekonomskog razvoja (LER), da se
izmene članovi gde se regulišu pro‐
cedure i rokove u vezi vremenskog
trajanja oglasa za davanje imovine
na kratkoročno i dugoročno
korišćenje. Ove procedure i rokovi
se menjaju sa ciljem da se ozbiljnim
investitorima stvore što povoljniji
uslovi za implementaciju projekata
koji imaju uticaj na Lokalni ekonom‐
ski razvoj.
• Opštine treba da izrade registar
opštinske nepokretne imovine i
ovim imovinama treba se odrediti
namena za kratkoročno i
dugoročno korišćenje. Ovaj regis‐
tar se treba postaviti  početkom
svake godine na web‐stranici opš‐
tine i da bude pristupačan za
javnost tokom cele godine
(investitori). Iako se pojavi samo
jedan ponuđač, onda se sprovode
procedure za davanje opštinske
imovine na korišćenje. Ovo se
dešava kada opštinska komisija
utvrdi da je ponuda ozbiljna (za
kratkoročo korišćenje i za
dugoročno korišćenje opštinske
imovine). Odluke se usvajaju u
skupštini opštine.
• Normativnim aktom, opština

određuje: kriterijume, procedure,
ugovor, rok i uslove za realizaciju
projekta prema zakonodavstvu na
snazi.
•  AKO je predložila da se vreme
trajanja objavljivanja davanja
imovine na kratkoročno korišćen‐
je skrati sa 30. dana na 15. dana i
za dugoročno korišćenje sa 45.
dana na 25. dana. Cilj je da
investitori ne gube vreme za
sprovođenje procedura sa dužim
vremenskim rokom.
•  AKO je predložila da gradon‐
ačelnik opštine ima pravo direk‐
tnog pregovaranja sa investi‐
torom/potencijalnim investitori‐
ma za davanje opštinske imovine
na dugoročno korišćenje, a u
nekim slučajevima izbegavajući
konkuretnu proceduru, ako se
dokaže da je ovaj investicija u
funkciji lokalnog ekonomskog
razvoja i da je u skladu
sa Strategijom za lokalni ekonom‐

ski razvoj i opštinskim razvojnim
planom. Radi se o tome, ako
investitor otvara nova radna
mesta za lokalnu radnu snagu i
povećava budžetske prihode.
Nakon direktnog pregovaranja
gradonačelnika opštine sa investi‐
torom/investitorima, davanje
opštinske imovine na dugoročno
korišćenje treba se usvojiti od
skupštine opštine. Nakon usvajan‐
ja u Skupštini opštine, gradon‐
ačelnik potpisuje ugovor
sa investitorom/investitorima,
gde se određuju obostrane
obaveze u vezi sa opštinskom
imovinom. Ako iz bilo kojeg razlo‐
ga, investitor pretrpi neuspeh u
izvršavanju ugovornih obaveza,
onda investitor treba da vrati
opštinsku imovinu u prethodno
stanje.
• Za slučajeve socijalnog kolek‐
tivnog i pojedinačnog stanovanja‐
opština daje imovinu na korišćen‐
je i ugovorom određuje rok i
uslove za korišćenje opštinske
imovine.
• Predlog AKO‐a jeste da u članu
9. tačka 9.3 postojećeg zakona,
strana koja je nezadovoljna proce‐
som finalne procene ponuda od
strane komisije, ima pravo pod‐
nošenja žalbe u roku od 10.
dana ( a ne 15. dana kao što je
bilo) u Skupštini opštine.

Zajednička radionica između Odbora AKO‐a i
Parlamentarne komisije za javnu administraciju,

lokalnu upravu i medije
Odbor Asocijacije Kosovskih Opština sastao se na jednoj dvod‐
nevnoj radionici sa članovima Parlamentarne komisije za javnu
administraciju, lokalnu upravu i medije. Na ovom sastanku je
raspravljano o započinjanju procedura za izmenu i dopunu Zakona o
davanju na korišćenje i razmenu opštinske nepokretne imovine.
Takođe, tokom ove radionice donete su zajedničke preporuke koje
bi mogle biti rukovodeća načela tokom izmene i dopune ovog
zakona, važnog za privredni razvoj u opštinama Kosova.
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Kolegijum za javne usluge 
Na ovom sastanku Kolegijuma za javne usluge, opštinski direktori
su obavešteni o projektu  ‘’Skema Beacon’ kao jedan  program
najboljih  praksi u lokalnoj samoupravi koji je pokrenut od
Asocijacije  Kosovskih Opština (AKO) u saradnji sa  GIZ‐om. Glavni
cilj ovog  programa jeste da izabere, nagradi i transferiše najbolje
prakse među opštinama  Kosova. Takođe, program pruža identi‐
fikaciju opština koje imaju najbolje prakse u glavnim oblastima
javnih usluga. Ovim opštinama će se dati podrška kako bi  razvile
svoje  kapacitete da bi podelile svoje najbolje prakse sa drugima.
Opštine koje veruju da su razvile  najbolju praksu u oblasti javnih
usluga, mogu aplicirati za  status najbolje prakse. Putem
konkuretnog procesa, AKO, Upravni komitet i izborni panel, pre‐
duzeće proces odabira ili  nagrađivanja opština dobitnica,  statu‐
som najbolje prakse. Dobijanjem statusa najbolje prakse, opština
će potpisati jedan sporazum sa AKO‐om kako bi dobila jedan  fond
u odabranoj oblasti, da podeli najbolje  prakse, novine i znanja
stečena u ostalim opštinama.
Odabrani primeri  najboljih  praksi, proglasiće se na  Ceremoniji
dodele nagrada koja će se  organizovati od AKO‐a, gde će
predsednik AKO‐a službeno proglasiti dobitnike tokom ove  cere‐
monije koja će se održati početkom juna 2015.godine. Tri  opš‐
tine, dobiće novac u iznosu do 7000 evra. Šta će se pružiti opšti‐
nama dobitnicama sa ovim sredstvima, odlučiće se u saradnji sa
opštinama dobitnicama,  GIZ‐om i Odborom AKO‐a.

Kolegijum predsedavajućih Skupština opština, održao
je svoj sastanak sa posebnim ciljem o diskusiji Nacrta‐
zakona o platama izrađen od Ministarstva finansija
kao i  diskusija o predlozima AKO‐a za koeficijente u
vezi sa platama na lokalnom nivou, gde je nakon
diskusija i konsultacija proizišlo nekoliko  konkretnih
preporuka što se tiče predloga  koeficijenata za

predsedavajuće skupština  Kosova kao i opšteg rada
predsedavajućih u skupštinama opština. 

Neki od zahteva predsedavajućih koji su podnetu su:
• Da koeficijent predsedavajućeg skupštine opštine
bude jednak sa koeficijentom podpredsednika opš‐
tine; • Da se razmotri zahtev za dodatnim dnevnicama
za članove skupština opština; • Da ne bude razlika
između predsedavajućih, na osnovu broja članova u
skupštinama opština; • Funkcionisanje komiteta –
revizija nadležnosti u organizovanju rada i  forme za
plaćanje dnevnica njenim članovima; • Razmatranje
izmene i dopune Zakona o lokalnoj samoupravi, što se
tiče naziva   predsedavajući skupštine u naziv‐
predsednik Skupštine opštine; • Jačanje nadzorne
uloge skupština opština. 

Kolegijum predsedavajućih Skupština opština

Kolegijum za budžet i
finansije
Imajući u obzir veliki uticaj elementa
fiskalne  decentralizacije,  proces  koji je
započeo putem analize aktuelne situacije
kako bi se pojasnila potreba za izmenu
zakonodavstva, što se tiče fiskalne decen‐
tralizacije. Sastanak Kolegijuma za budžet i
finansije imao je za cilj prezentaciju
‘’Strategije za lokalne finansije’’ dokument
izrađen od Ministarstva finansija kao i nje‐
gova diskusija, smatrajući ga veoma važnim
u zaštiti opštinskih nadležnosti putem
komentara u ovom dokumentu, u vezi sa
fiskalnom decentralizacijom kao i uticaj u
budućnosti na opštinska budžetska plani‐
ranja. Ovaj dokument ima za cilj da pruži
preporuke kako da se poboljša proces u
planiranju i trošenju budžeta, a sve to u
cilju da  se proces  zasniva na tačnim
podacima koji će omogućiti jedan trans‐
parentan proces, isto za sve opštine.
Takođe, sastanku je prisustvovao i g.
Morina direktor Departmana za porez na
imovunu‐MF, sa ciljem informisanja direk‐
tora što se tiče izmena u izradi novog nacr‐
ta‐zakona o Porezu na imovinu i Poreza na
zemljište, sa ciljem izgradnje  jedne
zakonske osnove za garantovanje  jednog
pravičnog, nepristrasnog i efikasnog proce‐
sa u vezi poreza.
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Kolegijum za lokalni privredni
razvoj
Kolegijum za privredni razvoj u okviru svojih aktivnos‐
ti, organizovao je sastanak opštinskih direktora u cilju
diskusije važih pitanja, kao što su: Predlog izmene
Zakona o Javno‐ privatnom partnerstvu kao i razma‐
tranje preporuka za davanje na korišćenje i razmenu
opštinske nepokretne imovine. Što se tiče  teme
izmene zakona o JPP‐u, to je stalni zahtev AKO‐a što se
tiče olakšica za inostrane  investicije i nastavak  real‐
izacije potrebnih  reformi za postizanje što veće
efikasnosti u  implementaciji  projekata putem JPP‐a.
Takođe, iz Centralnog departmana za javno‐privatno
partnerstvo g.  Lorik Fejzullahu ‐ informisao je
prisutne da su započele potrebne procedure za
izmenu zakona sa jasnim ciljem za smanjenje  proce‐
dura u razmatranju i usvajanju  projekata JPP‐a kako bi
bile što sadržajnije u  funkciji lokalnog privrednog
razvoja. Ključna pitanja koja se trebaju tretirati u ovoj
oblasti i u konsultaciji sa lokalnim nivoom, biće: 1. Da
se procedure  odabira privatnog partnera za manje
opštinske  projekte pojednostave; 2. Da se omogući
da za specifične opštinske projekte odabir privatnog
partnera uradi bez prelaska na procedure pre odabira
kao i 3. Ovde bi mogli biti obuhvaćeni opštinski projek‐
ti za koje  investiranje predviđeno iz privatnog partner‐
stva ne prelazi iznos od  2. miliona evra. Takođe, važna
tema bila je i diskusija oko procedura za izmenu i dop‐
unu Zakona o davanju na korišćenje i razmenu
opštinske nepokretne imovine, to je jedna  inicijativa
AKO‐a u cilju davanja zajedničkih preporuka koje bi
mogle biti rukovodeća načela tokom izmene i dopune
ovog Zakona važnih za ekonomski razvoj u opštinama
Kosova.

Kolegijum za prostorno planiranje
Uprkos intenzivnom lobiranju tokom procesa usvajan‐
ja Zakona o tretiranju nelegalne gradnje, njegovog
sprovođenja u praksi, pokazalo je još jednom prob‐
lematičnu prirodu procesa  legalizacije, kao što je veli‐
ki broj nelegalne gradnje, donošenje podzakonskih

akata kao i nedostatak podrške centralnih institucija u
njegovom punom završetku. Iz tog razloga, Kolegijum
za prostorno planiranje organizovao je sastanak sa cil‐
jem diskusije  problema i smetnji na koje se naišlo
tokom rada na  terenu. Tom prilikom, suočavajući se sa
ozbiljnim izazovima u krnjem sprovođenju i neuspehu
ovog procesa, opštinski direktori na  Kolegijumu za
prostorno planiranje, podneli su primedbe i svoje pre‐
poruke kao jedan jedinstven stav svih opština, dajući
obrazloženje i hitnu potrebu za prevazilaženje ove
situacije u radnoj grupi, formirane preko  Ministarstva
sredine i prostornog planiranja i Asocijacije Kosovskih
Opština, sa ciljem povećanja saradnje između  cen‐
tralnog i lokalnog upravljanja u sferi sredine i pros‐
tornog planiranja.

Kolegijum za obrazovanje

U cilju napretka i uspešnog administriranja maturskog
testa, Kolegijum obrazovanja održao je sastanak sa cil‐
jem diskusije za administriranje maturskog testa.
Zajedno sa službenicima  Ministarstva obrazovanja,
nauke i tehnologije, opštinski direktori za obrazovanje,
izrazili su svoje angažovanje za izgradnju jednog
efikasnog  sistema kvalitetnog upravljanja maturskog
ispita , gde su  izneli potrebu da administratori angažo‐
vani po centrima, povećaju disciplinu i da ne koriste
mobilne telefone tokom  testa. Imajući u obzir da
angažovani administratori u  procesu  organizovanja
Maturskog testa primaju jednu novčanu nadoknadu za
angažovane dane, gde je do sada bilo jedne razno‐
likosti u obezbeđivanju hrane za administratore, nakon
nekoliko diskusija ODO‐ova, proizilazi  da oho pitanje
treba biti jedinstveno za sve opštine, sa pojašnjenjima
da angažovanim administratorima treba obezbediti
samo prevoz i nisu obavezni da obezbede i hranu za
angažovane administratore u procesu maturskog
testa. Takođe, u njihovim zajedničkim diskusijama,
istaknuta je potreba u vezi sa potrebnim priprema za
organizovanje Maturskog testa za određivanje
poverljivih kriterijuma, gde će najveći doprinos biti
doprinos nastavnika i direktora koji su direktno
uključeni u ovaj proces.Dakle, treba zajedno raditi
kako bi postojalo jedno poverenje kod svih stranaka i
da svi učenici sa ovog testa dobiju ono što zaslužuju.
Svakako da opštine trebajuj dati svoj doprinos u održa‐
vanju ovog procesa i izgradnji jednog efikasnog sis‐
tema kvalitetnog upravljanja maturskog ispita preko
programa i efikasnih mera koje poboljšavaju
rukovodeće kapacitete u ovoj oblasti.
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R e z i m e
• Predstavnik AKO-a učestvovao je u radnoj

grupi -  Fiskalna decentralizacija-  u

Ministarstvu finansija u vezi izrade

Strategije za lokalne finansije Kosova.

• AKO, sa svojim predstavnicima učestvo-

vala je u organizovanju manifestacije 5

Maj- Međunarodni Dan sredine, organizo-

van od MSPP-a. Prethodno su senzibi-

lizirane i opštine kako bi njihove aktivnos-

ti imale jednu  koordinaciju sa agendom

centralnog nivoa.

• Na drugom sastanku Koleguijuma

pravnih službenika diskutovano je o

Nacrtu-zakona o  normativnim aktima i

razmotren je zahtev Kolegijuma za

Evropske integracije za izradu jednog

Model-Pravilnika za decu.

• U saradnji sa projektom EU-a, podrška

Ministarstvu finansija, organizovana je

jednodnevna radionica za Kolegijum za

budžet ifinansije i Kolegijuma za upravu

gde je raspravljano o Priručniku –

Kodiranje programa.

• Predstavnik AKO-a učestvovao je na

dvodnevnoj radionici na kojoj je diskuto-

vano u vezi  Nacionalne strategije o

imovinskim pravima.

www.komunat‐ks.net


